
 

 

 

 

 

 

 

 

Nuuk, ulloq. 15. Juni 2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut planer om at starte et særligt initiativ for at opføre lejeboliger 

og huse i Upernavik, Kullorsuaq samt andre bygder i Upernavik distrikt? 

2. Flere af bygderne ved Upernavik har stadigvæk ingen servicehuse og kommunen 

har ingen midler for at opføre servicehuse; så har Naalakkersuisut planer om at 

opføre servicehuse i Kangersuatsiaq, Upernaik Kujalleq samt i andre bygder uden 

servicehuse?  

3. Har Naalakkersuisut planer om at udvikle vandforsyning i bygderne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Jens Napãtôk, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Som bekendt er boligbyggeriet uden for de store byer gået helt i stå i de senere år, men 

heldigvis er der nu ved at komme i omdrejninger igen; dette fordi vi fra Partii Naleraq har 

fremsat krav herom. 

Upernavik er en større by og der er ikke blevet bygget lejeboliger eller sågar bare et enkelt 

hus i efterhånden flere år. De offentlige bygger ikke, de private bygger slet ikke og 

borgernes muligheder for at finde finansieringer er stærkt begrænsede. Ja i de områder som 

vi før kaldte yderdistrikter hersker der fortvivlende forhold og serviceringen af borgerne 

som var tiltænkt at skulle fremmes er i frit fald. Situationen skal vendes til det bedre, 

inddragelse af alle skal genopfindes.  

Der er mange forhold der skal rettes op i Upernaviks bygder, men der sker absolut intet. Der 

sker intet, de offentlige giver slet ingen mulighed for borgerne.  

Parti Naleraq ønsker at opfordre Naalakkersuisut til at samarbejde om at forbedre 

mulighederne i yderdistrikterne og i bygderne. Yderdistrikterne skal ikke bare finansiere 

udviklingen i de større byer; Nej, man skal også finansiere tiltag i yderdistrikterne. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


